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§ 1 Närvarande 

Sekreteraren noterar närvaro. Direktören Gunnel Rohlin presenterade en  

ny strateg för hälso- och sjukvårdsfrågor inom äldreomsorgen Ulla  

Fredriksson som har påbörjat sin anställning på äldreförvaltningen fr.o.m.  

2009-05-04. 

 

 

§ 2 Val av justerare 

Eva Sahlin utses att tillsammans med Ann-Marie Furumark justera dagens 

protokoll. 

 

 

§ 3 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

Anmäls några övriga frågor, varefter dagordningen fastställs.  

 

 

§ 4 Anmälan av protokollsjustering KPR  3/2009-04-14 

Anmälan läggs till handlingarna.  

 

 

§ 5 Anmälan av protokollsjustering ÄN 3/2009-04-21 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 6 Anmälan av protokollsjustering HKR  3/2009-04-14 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

§ 7 Tertialrapport 1 för äldrenämnden för år 2009 

Dnr 201-142/2009  

 

Tertialrapporterna med årsprognos utgör en del av den löpande 

uppföljning som kommunstyrelsen har ansvar för. Tertialrapport 1 baseras 

på bokförda kostnader t.o.m. april 2009. Uppföljningen bygger i huvudsak 

på att prognostiserade avvikelser mot budget och verksamheternas mål 

redovisas och kommenteras. Kommunfullmäktige har för äldrenämnden 

fastställt budgeten för 2009 till 64,0 mnkr.  

 Äldreförvaltningen gör den bedömningen att de mål och aktiviteter som 

framgår av verksamhetsplanen kommer att uppnås under året. Vad avser 

det ekonomiska åtagandet prognostiseras ett nettoöverskott på 1,5 mnkr. 

Överskottet hänförs i huvudsak till vakanta tjänster.  

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
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§ 8 Ansökan till Socialstyrelsen om stimulansmedel 2009 för en bättre 

vård och omsorg om äldre 

Dnr 203-137/2009 

 

Sedan 2006 har Socialstyrelsen ett regeringsuppdrag att årligen fördela 

stimulansbidrag till landets kommuner och landsting i arbetet med att 

utveckla vården och omsorgen om äldre. Äldreförvaltningen föreslår att 

äldrenämnden till Socialstyrelsen ansöker om stimulansmedel för år 2009 

motsvarande 1 152 tkr samt omdisponering av de 897 tkr som återstår av 

2007 och 2008 års beviljade stimulansmedel.  Då privata utförare inte 

själva kan ansöka om stimulansmedel till Socialstyrelsen föreslår 

äldreförvaltningen att äldrenämnden i sin ansökan om stimulansmedel 

inkluderar projektansökningar som inkommit från Attendo Care AB samt 

Sisu Seniorservice.   

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 

 

 

§ 9 Remiss: Motion av Jari Visshed m.fl. (S) om ett idrottsligt 

äldreaktivitetsstöd 

            Dnr 106-56/2009 

 
Jari Visshed m.fl. (s) har skrivit en motion om ett idrottsligt äldreaktivitetsstöd 

och föreslår en rad olika hälsofrämjande åtgärder för äldre, som 

kommunfullmäktige kan besluta om, bl.a. att ge idrottsnämnden i uppdrag att i 

samarbete med äldrenämnden utforma ett äldreaktivitetsstöd och ett system för 

nolltaxa för äldres idrottande på stadens anläggningar. 

Äldreförvaltningen anser att det är viktigt att stadens äldre ges möjligheter till 

att delta i olika former av kulturell- och idrottslig verksamhet. Det är 

vetenskapligt belagt att hälsofrämjande aktiviteter så som kultur och motion i 

olika former har en positiv inverkan på individen, oavsett ålder.  

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 

 

 

§ 10 Granskning av äldreomsorgen i Bromma stadsdelsnämnd 

Dnr 113-131/2009 

 
Äldreomsorgsinspektörerna har i uppdrag att kartlägga stadsdelsnämndernas 

äldreomsorg på ett systematiskt sätt. Granskningen omfattar så väl den 

verksamhet som drivs i egen regi som den verksamhet som drivs av privata 

vårdgivare på uppdrag av stadsdelsnämnderna. Uppdraget är att rapportera om 

förhållandena i verksamheterna med utgångspunkt från politiskt fastställda mål 

och gällande lagstiftning. 

Äldreomsorgen i Bromma stadsdelsnämnd har granskats av stadens 

äldreomsorgsinspektör under perioden maj 2008 – mars 2009. Granskningen har 

omfattat beställarenheten, och utförarorganisationen i egen regi. Det fanns vid 
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granskningen ingen verksamhet utlagd på entreprenad. Samtliga enheter har 

granskats och redovisas tillsammans med en sammanfattning över förhållandena 

inom äldreomsorgens verksamhetsområden. Rapporten överlämnas till Bromma 

stadsdelsnämnd för ställningstagande till åtgärder med anledningen av 

granskningen.  

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 

 

 

§ 11 Uppföljning av ramavtal om enstaka platser, stadens vård- och 

omsorgsboende för äldre, hemtjänst i kommunal och privat regi samt 

ledsagning och avlösning enligt LSS och SoL för år 2008 

Dnr 113-135/2009 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2005-12-12 om en uppföljningsmodell för 

äldreomsorgen som innebär att alla verksamheter som är belägna inom 

stadsdelsnämndernas områden och att verksamheter som Stockholms stad 

har ramavtal med ska följas upp. Uppföljningarna avser enheternas 

följsamhet av lagar, avtal och riktlinjer. För att tydliggöra 

omsorgsmottagarnas uppfattning om verksamhetens kvalitet görs årliga 

brukarundersökningar på enhetsnivå. Resultaten av de båda 

uppföljningarna korrelerar inte självklart med varandra. Analys av 

förhållandena bör ske på enhetsnivå. 

 De genomförda uppföljningarna visar på väl fungerande verksamheter med  

 god vård och omsorg. Inom vård- och omsorgsboendena bedrivs en god  

hälso- och sjukvård. Förtjänster och brister är i stort desamma oavsett 

regiform.  

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 

 

 

§ 12 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 § 

Socialtjänstlagen (SoL) för 1 kvartal 2009 

 

Enligt 16 kap. 6 § f-h  SoL är kommunerna skyldiga att anmäla alla gynnande 

beslut enligt 4 kap. 1 § SoL  som inte verkställts inom tre månader. Kommuner 

som inte inom skälig tid tillhandahåller bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL som någon 

är berättigad till enligt beslut av kommunen, kan av länsrätten åläggas att betala 

en särskild avgift.  

 

För första kvartal 2009 har stadsdelsnämnderna rapporterat totalt 79 

beslut som inte hade verkställts inom tre månader. Under perioden har  

25 av dessa beslut verkställts och 6 ärenden har avslutats varför det vid 

periodens slut den 31 mars 2009 fanns 48 ej verkställda beslut att 

rapportera. 45 beslut avser beslut om särskilt boende och i samtliga fall 

har den enskilde valt att vänta på ett önskat boende, alternativt tackat nej 



KKoommmmuunnssttyyrreellsseennss  ppeennssiioonnäärrssrråådd  pprroottookkoollll  44//22000099--0055--0055      

5 

till erbjudet boende. Tre beslut avser beslut om dagverksamhet. I två fall 

har resursbrist angivits som orsak då lämplig uppdragstagare/personal 

saknas. I ett fall har den enskild tackat nej och väntar på nytt erbjudande 

om dagverksamhet.  

 Vid äldrenämndens sammanträde den 16 september 2008 fick  

äldreförvaltningen i uppdrag att i samband med rapportering av ej 

verkställda beslut fortlöpande redovisa antalet överklaganden som gjorts 

till Länsrätten samt hur många brukare som fått bifall på sina 

överklaganden.  

Under kvartal 1 2009 har totalt 80 domar avseende äldreomsorgsinsatser 

meddelats från domstol varav 26 domar var mot nämndens beslut, dvs. den 

enskilde har fått bifall på sin överklagan.  

 

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 
 
 

§ 13 Förvaltningschefens information 

 

 Direktören Gunnel Rohlin delade ut två rapporter publicerade av 

Äldrecentrum: ”Spindeln i nätet” – en kartläggning av demenssjuk-

sköterskor i Stockholms Län och ”Äldre personer med och utan 

äldreomsorg” – en jämförelse mellan Kungsholmen och Nordanstig 

(SNAC-rapporten). 

 

Rådet uttryckte ett önskemål att äldreförvaltningen återkommer till rådet med en 

närmare presentation av rapporten ”Spindeln i nätet”.  

 

 I samband med den utsända inbjudan till seminarium om upphandling och 

uppföljning den 7 maj 2009 kl. 13.00-16.00 tog upp flera i rådet att de har 

fått förhinder den dagen. Ordföranden Ann-Marie Furumark föreslog att 

flytta datumet till den 2 juni då rådet har på förmiddagen sitt ordinarie 

sammanträde. 

 

Rådet beslutade i överenskommelse med förvaltningen att datumet för seminarium 

om upphandling och uppföljning flyttas till den 2 juni 2009, kl. 13.00-16.00, plats: 

äldreförvaltningens kontor vid Swedenborgsgatan 20 A, 1 tr, konferensrummet. 

Äldreförvaltningen får ordna med lunchsallad.  

   

 Direktören Gunnel Rohlin informerade om att  

- kommunfullmäktige har beslutat om äldreboendeplan;  

- äldreförvaltningen följer upp influensafrågor i samband med den 

allmänna oron för pandemi och äldreförvaltningens representant deltar i 

stadens beredskapsarbete. 
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§ 14 Övriga frågor   

 

 Rådet föreslog att borgarrådet Ewa Samuelsson inbjuds till rådets 

sammanträde efter sommaruppehåll för att diskutera frågor runt 

trygghetsboende. 

 

 Direktören Gunnel Rohlin föreslog att till nästa sammanträde  

den 2 juni bjuds in projektledaren Jenny Andersson för att närmare 

presentera IT-projektet inom vård och omsorg och berätta om den 

planerade omsorgsdagboken. 
   
 

 

Vid protokollet 

 

 

Barbara Ahlmark 

Rådets sekreterare 


